
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 13. ledna 2025 
 
Přítomni: 
PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; Mgr. Vladan Hanulík, Ph.D.; Mgr. Kateřina Korábková, Ph.D.; 
Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; Mgr. Jindra 
Lavrenčíková; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M.Litt.; Naděžda Tichá; Mgr. et Mgr. František Válek, Ph.D.; prof. PhDr. Petr 
Vorel, CSc. 
 
Omluveni: Mgr. Anna Zouhar Adamčiková; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D. 
 
1. Informace děkana  
1/1 V pátek 17. 1. proběhne VR FF, kde mimo jiné bude projednán návrh na čestný doktorát 
prof. Karla Vocelky (emeritus, historik, Universität Wien). Pokud bude návrh schválen i na VR 
UPCE, je předání čestného doktorátu plánováno na 25. 4. 2025 v aule a prosím tímto o hojnou 
účast členů naší akademické obce. 
 
1/2 Financování doktorského studia – ve středu 15. 1. proběhne schůzka s vedoucími KFR 
a ÚHV, kde vedení předloží návrh možností financování podle novely VŠ zákona od podzimu 
2025. V návrhu se nepočítá s dofinancováním doktorandských příjmů pro všechny prezenční 
doktorandy z celofakultních zdrojů, ale standardně z ukazatele C (doktorská stipendia) 
a z projektu SGS/IGA. V roce 2025 se financování týká měsíců září až prosinec, na které 
finanční pokrytí ze zmíněných zdrojů máme. Financování roku 2026 a dalších budeme řešit 
později, až budou známy údaje o letošním rozpočtu. 
 
1/3 Osobní plány AP – se odevzdávají do konce února vedoucímu katedry. VK odevzdává 
děkanovi.  
 
1/4 V prosinci byla schválena akreditace MSP Sociální a kulturní antropologie na dobu 10 let 
se dvěma kontrolními zprávami (podzim 2025 a prosinec 2026). Gratulujeme k tomu naší 
KSKA. 
 
2. Informace proděkana Válka 
 
2/1 Ediční záležitosti – probíhají změny ve složení Ediční rady FF; VK byli osloveni, aby 
odsouhlasili či navrhli člena za katedru.  
Příspěvky na překlady – požadavky dodat jako vždy za celou katedru do konce března.  
K financování korektur našich časopisů budou zaslány informace později. 
 
2/2 Sociální bezpečí na FF (prosincové dotazníkové šetření) – obdrželi jsme výsledky šetření 
od paní ombudsmanky. Aktuálně se s nimi seznamujeme a budeme se s paní ombudsmankou 
scházet ohledně jejího doporučení k dalšímu postupu. Data, která jsme dostali, jsou plně 
anonymní, a přesto snad dostatečně konkrétní na vyvození některých závěrů. Potvrzujeme, 
že se objevila témata, která musíme řešit. Informace ohledně výsledků šetření a dalšího 
postupu můžete očekávat v druhé polovině února. 
 
2/3 Kampaň k propagaci fakulty – ve spolupracujeme s dr. Durňakem z KSKA jsou natáčena 
krátká propagační videa s absolventy FF. Prosíme VK o dodání návrhů na zajímavé 
absolventy FF, kteří by byli ochotni se natáčení zúčastnit. Videa budou na sociálních sítích 
a univerzitních kanálech. První z nich budou zveřejněna již v únoru. 
 
3. Informace proděkana Hanulíka 
 



3/1 Návrhy na vědecké týmy a junior projekty odevzdávat do 31. 1. 2025 (v diskuzi bylo 
upřesněno, že podpora je koncipována pro naše zaměstnance a studující, nikoli osoby 
s činností na DPP či DPČ). 
 
3/2 Závěrečné zprávy IGA zadat do interního grantového systému do 31. 1. 2025. Do 7. 2. 
musí proběhnout oponentní řízení. 
 
3/3 Ve Směrnici č. 1/2022 čl. 5 dojde k dílčí úpravě v bodě: „1) školiteli za vedení doktoranda 
v prezenční formě studia“ – bude doplněno „ve standardní době studia“. 
 
3/4 Závěrečné vyhodnocení stávajících vědeckých týmů proběhne v únoru (proběhne veřejně, 
termín bude oznámen na webu), v únoru také bude probíhat vyhodnocování žádostí o nové 
vědecké týmy na roky 2025-2026 a žádosti o podporu juniorských projektů. 
 
3/5 Do poloviny února je potřeba pokynem děkana obnovit jmenování členů komise pro 
posouzení excelentních příznaků vědeckých výsledků, neboť budou v souladu se Směrnicí 
č. 2/2022 zapojeni i do hodnocení žádostí o podporu vědeckých týmů a juniorních bádajících. 
 
3/6 Na základě dohody s OMV došlo k rozšíření nabídky mobilit pro studující na FF o sedm 
nových institucí, které lze navštívit v rámci programu European University Alliance ACROSS 
EU (European University Alliance for Cross-Disciplinary and Cross-Territorial Actions). Změny 
v nabídce na studentském intranetu by se měly projevit od 20. 1. 
 
4. Informace tajemnice 
 
Novinky od 1. 1. 2025: 
1. Digitalizace dávek nemocenského pojištění. Vznikl metodický pokyn „Postup podání 

žádosti o dávku nemocenského pojištění od 1. 1. 2025“ 
Digitalizací dávek nemocenského pojištění se mění způsob podávání žádostí o dávky 
nemocenského pojištění. Změna se týká konkrétně těchto dávek: ošetřovné, dlouhodobé 
ošetřovné, peněžitá pomoc v mateřství, otcovská, vyrovnávací příspěvek v těhotenství 
a mateřství. 
Lékař zadá sociální událost do systému ČSSZ. Zaměstnanec obdrží na telefonní číslo či 
emailovou adresu: 

• identifikátor (tj. číslo rozhodnutí/potvrzení), 

• druh dávky, datum jejího vzniku, odkaz na ePortál ČSSZ pro zjištění podrobných údajů. 
Zaměstnanec je pro vyplacení dávky povinen oznámit sociální událost bezodkladně na 
mzdové oddělení UPCE. 

2. Zaměstnanec, který je poživatelem starobního důchodu, má od 1. 1. 2025 nárok na slevu 
na pojistném na sociální pojištění ve výši 6,5 %. Slevu na pojistném zaměstnanec uplatní 
na základě žádosti doručené na mzdové oddělení. Formulář žádosti je k dispozici na 
intranetu v sekci Provozní informace – Formuláře a tiskopisy – Mzdové záležitosti 
(Formuláře a tiskopisy | Univerzita Pardubice). Slevu na pojistném uplatňuje zaměstnanec 
(vztahuje se také na smluvní vztahy DPP a DPČ) nejdříve za kalendářní měsíc, v němž 
o slevu požádal. 

 
5. Různé 
 
Prof. Vorel – vedoucí redaktor časopisu Theatrum Historiae, vydávaném FF UPCE, seznámil 
KD s navrhovanými personálními změnami v ediční radě časopisu. Členství v ediční radě 
ukončí dr. Stanislava Musilová (UJEP Ústí n L.) a dr. Zdeněk Hazdra (ÚSTR). Na uvolněné 
pozice budou jmenováni dr. Marie Bahenská (MÚ AV ČR) a doc. Jakub Rákosník (UK Praha). 
KD bere tuto změnu na vědomí. 
 

https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2025-01/7179/2024-11%20Smernice%202%202022%20ve%20zneni%20dodatku%20c%202_2024_106574.pdf
https://www.upce.cz/en/across-eu
https://www.upce.cz/en/across-eu
https://zamestnanci.upce.cz/smernice/postup-podani-zadosti-o-davku-nemocenskeho-pojisteni-od-1-1-2025
https://zamestnanci.upce.cz/smernice/postup-podani-zadosti-o-davku-nemocenskeho-pojisteni-od-1-1-2025
https://zamestnanci.upce.cz/provoz-info/formulare.html


Dr. Roebuck – informovala o průběhu stěhování; technický odbor nezajišťuje stěhování 
nábytku a objemných věcí, je třeba si zamluvit stěhovací firmu.  
P. tajemnice zajistí s údržbou budov včasné nahlášení termínů přistavení velkoobjemového 
kontejneru.  
 
Mgr. Lavrenčíková – zasedání AS FF zatím nemá stanovený termín. Předpokládá se první 
nebo druhý týden v únoru. Materiály zatím posílat Mgr. Lavrenčíkové.  
 
Pí. Tichá – do prvního kola zatím přihlášeno 81 bc. uchazečů/z toho 55 zaplaceno a 25 mgr. 
uchazečů/z toho 11 zaplaceno. Uzávěrka prvního kola je 28. 2.  
 
Další kolegium se uskuteční 10. 2. od 10 h. 
Termíny kolegia na LS: 3. 3.; 24. 3.; 14. 4.; 12. 5. a 9. 6. vždy od 10 h. 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 14. 1. 2025                                                              děkan 
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